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NAȘTEREA DOMNULUI ȘI DUMNEZEULUI ȘI 
MÂNTUITORULUI NOSTRU IISUS HRISTOS 

 
Preaiubiți Fii și Fiice Duhovnicești în Hristos, 
Preacucernici și Preacuvioși Părinți, Iubiți Credincioși și Venerabili Monahi și Monahíi ai de 
Dumnezeu păzitei noastre Episcopii: 
 

Dumnezeu Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt să vă dăruiască har și pace, 
iar de la noi, arhierești binecuvântări! 

 
„...în zilele acestea mai de pe urmă, [Dumnezeu Tatăl] ne-a grăit nouă prin Fiul, pe Care L-a pus 

moștenitor a toate și prin Care a făcut și veacurile” (Evrei 1,2). 
 
Iubiți Credincioși întru Hristos,  
 

Hristos Se naște! Măriți-L! 
 
În cartea Facerii, aflăm că „Dumnezeu L-a creat pe om după chipul Său”. „Și a zis Dumnezeu: ‘Să 
facem om după chipul și după asemănarea Noastră’”. Dumnezeu vorbește la plural. Așadar, omul a 
fost creat de Sfânta Treime: Tatăl, Fiul și Duhul Sfânt. 
 
În luna mai a anului 2025, vom prăznui Aniversarea a 1700 de ani de la Primul Sinod Ecumenic, care 
a avut loc în Niceea. Atunci Biserica a clarificat și a proclamat faptul că Iisus Cuvântul sau Logosul, 
Fiul lui Dumnezeu, este necreat, veșnic și Dumnezeu adevărat. El este Creatorul necreat. Este născut 
din Tatăl, nu făcut sau creat de către El. Iisus Hristos este de o ființă cu Tatăl. El este Dumnezeu 
adevărat din Dumnezeu adevărat, Cuvântul lui Dumnezeu prin Care toate s-au făcut. De 1700 de ani 
noi, creștinii ortodocși, afirmăm și mărturisim acest lucru în Crezul pe care îl rostim la fiecare 
Dumnezeiască Liturghie. 
 
Astăzi, prăznuind Nașterea Domnului Iisus, suntem prezenți la nașterea Sa în trup. Cu nouă luni înainte, 
Logosul, Cuvântul și Fiul lui Dumnezeu, a fost zămislit în pântecele Maicii Sale, Fecioara Maria. 
Atunci, Arhanghelul Gavriil i-a înfățișat Sfintei Fecioare Maria chemarea neasemănată de a-L purta în 
mod concret în pântecele ei pe Cel care a fost Alesul, Mântuitorul omenirii, pe Cel „...prin Care toate 
s-au făcut” și Care „va moșteni totul”. 
 
Acesta este motivul pentru care ne-am bucurat de zămislirea pruncului Iisus în prezența Sa umană în 
această lume, iar astăzi, nașterea Sa în trup din pântecele Fecioarei Mariei va fi numărată în 
recensământul poporului lui Israel. Mântuitorul Hristos a venit să ne aducă Vestea Bună, Evanghelia, 
să ne vorbească, nu precum unul dintre profeții care au prevestit venirea Sa printre noi, ci ca împlinire 
a profețiilor, Acela care va „moșteni totul”, totul însemnând noi, cei care Îi aparținem prin creație. Noi 
suntem moștenirea Sa. 

Sfântul Ioan Evanghelistul ne amintește faptul că: „Acesta [Fiul, Iisus Domnul nostru] era întru 
început la Dumnezeu. Toate prin El s-au făcut; și fără El nimic nu s-a făcut din ce s-a făcut” (Ioan 
1,2-3). Sfântul Pavel a scris în Epistola sa către Evrei că: „...în zilele acestea mai de pe urmă, 



[Dumnezeu Tatăl] ne-a grăit nouă prin Fiul, pe Care L-a pus moștenitor a toate și prin Care a făcut 
și veacurile” (Evrei 1,2). 
 
Însă, care este motivul pentru care Dumnezeu Tatăl, în „zilele acestea mai de pe urmă”, L-a dat pe 
singurul Său Fiu pentru a Se întrupa și a lua asupra Sa natura noastră umană, pe care El Însuși a creat-
o? Sfântul Leon, Papă al Romei, ne luminează în felul următor: „Deoarece Fiul Omului venit pentru 
a destrăma lucrarea diavolului, unindu-Se cu noi și noi cu El, astfel încât coborârea lui Dumnezeu 
la ceea ce era omenesc a adus înălțarea omului la ceea ce este dumnezeiesc” (Predica a 7-a, Despre 
Nașterea Domnnului). Iisus a venit să revendice ceea ce Îi aparținea, umanitatea căzută a omenirii; a 
venit pentru a ne mântui.  
 
Acesta este răspunsul la întrebarea „De ce a venit Iisus?”; pentru a ridica, din nou, omenirea la starea 
originală a creației, la „ceea ce este dumnezeiesc”! Apoi, Sfântul Leon ne îndrumă cu aceste cuvinte: 
„Creștinii trebuie să fie mereu veghetori, pentru a nu cădea în cursele diavolului, rătăcindu-se din 
nou în greșelile de care s-au lepădat” (Predica a 7-a, Despre Nașterea Domnnului). 
 
Dumnezeu ni L-a trimis pe Fiul Său Cel Dumnezeiesc pentru a mântui ceea ce El a creat ca fiind bun, 
creat după chipul Său, pentru a ne elibera de stăpânirea morții și a neființei veșnice. Dumnezeul iubitor 
de oameni, Iisus, același cu Tatăl și cu Duhul Sfânt, „...din dragoste devine una cu firea noastră” 
(Stihira a II-a, Înainteprăznuirea Nașterii Domnului). Pentru că El ne-a mântuit, noi devenim 
moștenirea Sa primită de la Tatăl. El a venit să mântuiască oaia cea pierdută, adică pe noi.  
 
Astfel, umanitatea noastră se așterne cu pruncul în iesle; strigăm către același Tată, precum El ca și 
prunc strigă către Tatăl Său și, așa cum El este înscris în recensământul lui Cezar, tot așa și noi suntem 
înscriși în recensământul vieții veșnice; precum El este legănat în brațele ocrotitoare ale Maicii Sale 
fecioare, tot așa ne aflăm și noi sub brâul ei ocrotitor, rugându-ne pentru mijlocirea ei, în viața noastră 
de zi cu zi. Darul vieții pentru fiecare dintre noi este binecuvântat din ieslea din Betleem; darul vieții 
veșnice ne este oferit de El, Cel care reprezintă împlinirea profețiilor. Slavă lui Dumnezeu întru cele 
de sus și pe pământ pace umanității reînnoite ridicate la îndumnezeire de către Domnul nostru Cel 
milostiv și mântuitor. 
 
Să ne bucurăm auzind cuvintele de aur ale părintelui nostru, Sfântul Ioan Gură de Aur, în predica sa 
din această zi. „Taină străină și minunată văd; cântecele păstorilor răsună de jur împrejurul 
urechilor mele; nu cântă cu fluierul, ci cântare cerească. Îngerii cântă, arhanghelii melodiază, 
heruvimii înalță imne, serafimii slavoslovesc. Toți prăznuiesc văzând pe Dumnezeu pe pământ și pe 
om în ceruri, pe Cel de sus jos, din pricina tainei întrupării și pe cel de jos sus din pricina iubirii de 
oameni...” (Omilia 1, PG 56, col. 385). 
 
Astăzi, suntem înălțați la ceruri și devenim moștenirea Mântuitorului Hristos Cel care astăzi Se naște! 
 

Hristos Se naște! Măriți-L! 
Mesia este cu noi! Să ieșim și să-L întâmpinăm! 
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